
 
Protokół Nr XI/2011 

z odbytej sesji Rady Miejskiej  
w dniu 26 sierpnia 2011r. o godz.16.00 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie 
 
 
 
 
Ad.1 
Sprawy regulaminowe: 
 
Ad.1.1 
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Robert Łukaszewicz otworzył XI zwyczajną  sesję VI kadencji 
Rady Miejskiej w Rzepinie. Po powitaniu radnych, burmistrza , pracowników urzędu oraz 
przybyłych gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w sesji udział wzięło 14 
radnych (nieobecny usprawiedliwiony radny Józef  Olesek), co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał (lista obecności radnych i gości stanowi załącznik 1 i 2 do niniejszego protokołu). 
 
Ad.1.2. 
Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady poinformował, że  do porządku obrad  należy wprowadzić dodatkowy 
projekt uchwały 5.3. w sprawie zmiany opisu granic  stałych obwodów głosowania 
utworzonych  na terenie gminy Rzepin. 
Ponadto  zwrócił się z pytaniem, czy są inne propozycje do porządku obrad sesji. 
Radni nie wnieśli uwag i innych propozycji. 
 

Ad.1.3. 
Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad  wraz   z  ww. poprawką. 
 

Porządek obraz  z ww. zmianą przyj ęto 14 głosami „za”. 
 
Ad.1.4. 
Przyjęcie protokołu z odbytej sesji w dniu 30.06.2011r. 
 
„Za” przyj ęciem protokołu z odbytej sesji w dniu 30.06.2011r. głosowało 14 radnych – 
jednogłośnie. 
  
Ad.1.5. 
Przyjęcie protokołu z odbytej sesji w dniu 12.07.2011r. 
 
„Za” przyj ęciem protokołu z odbytej sesji w dniu 12.07.2011r. głosowało 13 radnych , 
 1 radny się wstrzymał. 
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Ad.2. 
Sprawozdanie  z realizacji programu ochrony środowiska ,  w tym gospodarka odpadami 
na terenie gminy Rzepin. 
 

Pan Mirosław Moskalski poinformował, że  pow. gminy wynosi 191km2 z tego  użytki rolne  
7.564ha.  Około  1200ha jest użytków zielonych , pozostałe są to grunty orne. 
Grunty orne w głównej mierze obsiewane są  zbożem tj. żyto , jęczmień , owies oraz rzepakiem 
ozimym. 
W niewielkiej ilości są uprawiane ziemniaki oraz zboża. 
Natomiast w ogólnej powierzchni stanowią lasy o pow. 9.476 tys. ha,  z tego ok.10 ha – są to 
lasy tzw. gminne- komunalne , 8ha lasów należy do osób fizycznych , pozostałe lasy znajdują 
się w Zarządzie Lasów Państwowych. 
Około 50%  ogólnej pow. gminy są to lasy. 
Wody zajmują  pow. 148ha, tereny osiedlowe 1780 ha, a nieużytki stanowią 142ha. 
Poza tym z wód płynących-  jest rzeka Ilanka. 
Jeśli chodzi o jeziora – jest jezioro ” Busko” ok.60ha ( największe), jezioro „Długie” ok.8 ha , 
jezioro „Piaskowe”ok.12 ha. 
Liczba mieszkańców korzystających z kanalizacji wynosi ok.6.600osób, liczba mieszkańców 
korzystających z wodociągów ok. 9.200osób. 
Długość sieci kanalizacyjnej wynosi 29,2 km , a długość sieci wodociągowej  49,7km. 
Na terenie gminy znajdują się  2  komunalne oczyszczalnie ścieków  i 1 oczyszczalnia ścieków 
przemysłowych (zakład po byłej Mleczarni). 
Na terenie miasta i gminy jest 14 ujęć wodnych  w tym 1 stacja uzdatniania wody. 
Gmina nie posiada składowisk odpadów komunalnych i spalarni odpadów. 
Jeśli chodzi o ochronę środowiska – wytwarzane są odpady komunale powstające w 
gospodarstwach domowych i  ścieki  komunalne. 
Rozważane są   trzy czynniki ochrony środowiska – ochrona powietrza atmosferycznego, 
ochrona  ziemi i ochrona wód. 
Ponadto  w związku z przeprowadzeniem gazyfikacji gminy, zmienił się sposób ogrzewania ,  w 
wyniku czego nastąpiło znaczne zmniejszenie emisji gazu i  sadzy do atmosfery. 
Jedynym czynnikiem ,który stwarza zwiększenie zanieczyszczenia spalinami  jest ruch 
samochodowy. 
W tym kierunku gmina również realizuje przedsięwzięcia poprzez wyłączenia trakcji 
komunikacyjnej z  osiedli zamieszkałych – wybudowanie  obwodnicy Rzepina. 
Nadto gmina prowadzi  gospodarkę ściekową w ramach tzw. „Aglomeracji Rzepin”, która 
obejmuje m. Rzepin oraz wsie: Starościn, Lubiechnia Wielka, Drzeńsko i Kowalów. 
Do aglomeracji Rzepin ma być włączonych 8.600 osób. W chwili obecnej zostało zrealizowane 
w 100% m. Rzepin i  został podłączony  Starościn. 
Inwestycja ta została zrealizowana w ub. roku , której koszt wyniósł ok.5 mln zł.(budowa 
kanalizacji). 
Jeśli  chodzi o odpady stałe  gmina zadanie to realizuje w ramach CZG-12, gdzie cały strumień 
śmieci jest przekazywany na  stanowisko odpadów komunalnych do Długoszyna. 
Z Gminy Rzepin rocznie jest odbieranych  ok.2.300ton odpadów komunalnych w tym 
wysegregowanych ok. 120 ton. W Gminie Rzepin jest podpisanych  ok.1.200 umów na odbiór 
odpadów komunalnych, co stanowi ok. 95% ludności, która  jest objęta systemem odbierania 
odpadów komunalnych. Jeśli chodzi o koszty ponoszone przez gminę na realizację zadań z 
zakresu gospodarki odpadami wynoszą one  w granicach 82 tys. zł. rocznie, z tego 72 tys. zł na 
tzw. Kompleksowy Program Gospodarki Odpadami realizowany  w ramach Celowego Związku 
Gmin CZG-12 w Długoszynie. 
W związku  powyższym głos zabrał radny Marek Radzik pytając,  o ile wzrośnie ruch   przez  
m. Serbów, Kowalów i Sułów w związku z otwarciem  obwodnicy Ośna. 
Pan Moskalski powiedział, że na tą chwilę nie udzieli odpowiedzi, gdyż  nie posiada takich 
danych. 
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Burmistrz Skałuba dodaje, że  nie ma takiej   możliwości, by udzielić odpowiedzi w tym 
momencie. 
Trudno również powiedzieć, co stanie się po m-cu listopadzie , kiedy  zostanie otwarta 
autostrada, jak odbywający się  ruch  wpłynie bezpośrednio na m. Rzepin. 
Nadmienił, iż  na pewno  zwiększy się ruch przez m. Serbów, Kowalów i Sułów po otwarciu 
obwodnicy Ośna. 
Jednakże na ten temat Burmistrz będzie prowadził rozmowy z Dyrektorem Zarządu Dróg Woj. 
w następny wtorek-  jest ustalone spotkanie. 
 
Ponadto Pan Moskalski poinformował , że  Gmina posiada opracowany program usuwania  
azbestu i wyrobów zawierających azbest. 
Jest również opracowana pełna inwentaryzacja obiektów zawierających azbest na terenie miasta 
i gminy Rzepin. 
W związku  z powyższy zostaną przygotowane dwie uchwały na następną sesję w sprawie 
uchwalenia programu utrzymania czystości na terenie miasta i gminy  oraz uchwalenia 
programu  usuwania azbestu.  
Następnie radny Jarosław Dudzis pytał, czy na wniosek gminy zostały nałożone kary za 
tworzenie dzikich wysypisk śmieci, czy jest coś w tym kierunku robione? 
Poinformował również , iż powstaje dzikie wysypisko na ul. Ośniańskiej (po lewej stronie jadąc 
w kierunku Ośna). 
Pan Moskalski odpowiedział, że gmina  w miarę możliwości stara się monitorować tereny. 
Jeśli jest konieczność zabezpiecza dany teren  ogrodzeniem. 
Ponadto zostało utworzone wysypisko gruzu, lecz bywają tacy mieszkańcy, że przy tej  okazji  
wywożą wszystko. 
Niemniej Gmina podejmuje czynności , żeby wyeliminować zaśmiecanie terenów, które nie są 
wyznaczone do  tego celu. 
Jednakże na chwilę obecną Gmina boryka się z tym tematem. 
 
Pan Dudzis pochwala pomysł utworzenia wysypiska gruzu. 
Jednakże jeśli wskazuje się miejsce, to powinno się tego przypilnować, żeby był tylko 
wysypywany gruz. 
 
Pan Moskalski powiedział, ze Pan Burmistrz występował do Komisariatu Policji o  nałożenie 
mandatu za wywożenie śmieci w miejsca nie wskazane. 
 
Następnie Pan Siejkowski poruszył  kwestię  ścieków na terenach wiejskich. 
Ponieważ do dnia dzisiejszego temat ten jest nie uregulowany. 
Bardzo dużo ludzi wypompowuje  nieczystości na działki, na drogi , bądź do stawku lub też 
wypompowują w takie miejsce , które są niewidoczne. 
Pytał, czy jest możliwość , aby  radykalnie zatrzymać ten proceder?. 
 
Pan Moskalski odpowiedział, że swego czasu była  powołana komisja , która dokonywała 
kontroli na wsiach. 
Jednakże temat jest  trudny. 
Gmina podjęła działania administracyjne polegające na tym , aby obywatel okazał kwit 
poza tym prowadzone są rozmowy , pouczenia itp. 
Jednakże  ludzie lekceważą sobie  ten problem. 
 
Radny Tomasz Przybył powiedział, iż jak wynika z wypowiedzi   gmina nic w tej materii nie 
może zrobić, po prostu staje się  bezradna. 
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Natomiast obowiązek ochrony środowiska spoczywa na burmistrzu. 
 
Pan Moskalski powiedział, że tak do końca gmina nie jest bezradna , lecz problem występuje. 
 
Burmistrz  Skałuba powiedział, że nie jest tak,  że gmina jest bezczynna. 
W chwili obecnej gmina oczkuje na  wejście w życie ustawy tzw. „Śmieciowej”, która może 
zmienić diametralnie sytuację  jeśli chodzi o wywóz śmieci, która również na pewno  wymusi 
na gminie zaprowadzenie porządku w każdym miejscu. 
Jednakże najprawdopodobniej odbije się to na budżecie gminy  , ponieważ nie będzie 
ściągalności. 
 
Radny Zator powiedział, że ludzie patrzą jeden na drugiego – jak nie wywozi sąsiad , to 
dlaczego jam mam wywozić. 
Aczkolwiek mieszkańcy bloków w  Serbowie otrzymali powiadomienia ,że będą sprawdzane 
kwity ,w związku z tym  w chwili obecnej jest już odzew-  szambo  jest wyciągane.   
 
Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem , czy w gminie jest prowadzona 
ewidencja  jeśli chodzi o odbiór śmieci, czy każda posesja posiada kubeł na śmieci? 
   
Pan Moskalski odpowiedział, że gmina jest w posiadaniu wykazu szczegółowego dot. osób  
fizycznych jak i podmiotów prawnych , które posiadają zawarte  umowy na  odbiór nieczystości 
stałych. 
Ponadto każde przedsiębiorstwo z mocy  ustawy jest zobowiązane do składania burmistrzowi co 
miesiąc informacji o rozwiązanych i  zawartych umowach na  odbiór nieczystości. 
 
Jeśli chodzi o nieczystości płynne – Pan Łukaszewicz poinformował, że otrzymał sprawozdanie 
z PWK „EKO” odnośnie rodzin , które pobierają wodę , lecz nie produkują w ogóle 
nieczystości. 
Takich  rodzin jest 624,  które nigdy nie zostały zaewidencjonowane jeśli chodzi o wywóz 
nieczystości płynnych. 
Pytał, ile  zostało skierowanych wniosków na Policję ? 
Jak wynika z powyższego problem ten występuje , dlatego należałoby w jakiś sposób to 
rozwiązać. Pomysły zostały przedstawione na Komisji Budżetu. 
Nadmienił, iż radni wystąpią z propozycją , aby wprowadzić uchwałą Rady Miejskiej opłatę, by  
osoby, które pobierają pewną ilość wody,  płaciły również  za taką samą  ilość nieczystości 
płynnych. 
Ponieważ z wyliczeń wynika , że jest to kwota ok.400 tys. zł rocznie, które gmina traci, dlatego 
należy poczynić kroki w tym kierunku , by każdy mieszkaniec korzystający z wody płacił 
również za  wyprodukowane ścieki. 
  
Przewodniczący poruszył także sprawę. dot. akcji pn. „Chronimy kasztany” . 
Swego czasu kasztany były pryskane pytał, czy dalej taki proces jest kontynuowany ?   
 
Pan Moskalski powiedział, że stan zdrowotny kasztanów na terenie Rzepina jest zadawalający . 
 
Pani Konieczna pytała, czy każde gospodarstwo domowe ma obowiązek posiadania kubła? 
Pan Moskalski powiedział, że każdy wytwórca odpadów musi mieć kubeł. 
 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
 
Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu.   
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Ad.3.Informacja  o programie rozwoju turystyki w gminie w 2011r. 
 
Pani Karolina Kryk poinformowała, że rozwój turystki stanowi jedną z głównych szans rozwoju 
społeczno-gospodarczego  gminy Rzepin. Prawidłowo funkcjonująca gospodarka turystyczna 
może przyczynić się do zachowania przyrody tego obszaru. Wprowadzanie odpowiednich form 
turystyki nawiązujących do specyfiki tego obszaru uaktywni gospodarczo poszczególne 
społeczności lokalne pod kątem obsługi turystyki.  
Natomiast inwestycje poczynione w turystyce będą stymulować ogólny rozwój infrastruktury 
użyteczności publicznej. Turystyka stanowić będzie bodziec do rozwoju średnich i małych 
podmiotów gospodarczych związanych bezpośrednio i pośrednio z obsługą ruchu 
turystycznego.  
W związku z tym koniecznym warunkiem takiego rozwoju jest akceptacja przez mieszkańców i 
władze samorządowe, a następnie aktywne jego wdrażanie.  
 
Rozwój turystyki stanowi ogromną szansę zarówno dla zachowania unikatowego, bardzo 
wartościowego dla rekreacji i turystyki ekosystemu w gminie Rzepin, jak również ogólnego 
rozwoju społeczno-gospodarczego tego obszaru. Poszczególne segmenty posiadanego 
potencjału turystyczno-rekreacyjnego np. zabytki, pomniki przyrody, rzeka Ilanka, jeziora, 
imprezy kulturalno-rozrywkowe  i wiele innych wymagają przekształcenia i stworzenia z nich 
atrakcyjnego tzw. lokalnego produktu turystycznego. Planowane w tym zakresie działania 
władz lokalnych powinny mieć na celu wydobycie unikatowości i wyjątkowości tych walorów 
tak, aby nas wyróżniały i kojarzyły się z naszą gminą.  
Gmina Rzepin ma wiele walorów naturalnych mogących bezpośrednio wpływać na kreowanie 
ruchu turystycznego. Walorami przyciągającymi potencjalnego turystę są: 

• Puszcza rzepińska – jedna z najwyższych lesistości w kraju, a co za tym idzie bory pełne czystej, 

naturalnej przyrody pełne zwierzyny i runa leśnego;  

• Rzeka Ilanka  - możliwość organizowania spływów kajakowych, rzeka jako atrakcja w mieście – 

budowa promenady i parku przy rzece w Rzepinie 

• Zabytki: Szlak Romański do którego należą kościoły  w Rzepinie, Kowalowie, Radowie i 

Drzeńsku, zabytkowy kościół w Lubiechni Małej, średniowieczny układ ulic starego miasta w 

Rzepinie – serce Rzepina (planowana rewitalizacja miasta wraz z ożywieniem tej części miasta), 

pozostałe zabytki, 

• Szlaki rowerowe na terenie miasta i gminy połączone wraz ze szlakami powiatu słubickiego – 

projekt. 

• Szlak Świętego Jakuba – szlak pątniczy przebiegający przez nasza gminę, oznakowany wraz z 

tablicami informacyjnymi. 

• Oferta wycieczek rowerowych, pieszych, nordic walking  i spływów kajakowych  

• Skupisko czystych jezior naturalnych 

• Imprezy kulturalno – rozrywkowe 

• Rezerwaty przyrody, obszary NATURA 2000 i liczne pomniki przyrody. 

Ponadto Gmina uczestniczy w projekcie realizowanym przez Powiat – taki szlak w Gminie 
Rzepin został wyznaczony są także tablice informacyjne przy kościołach.  
Uczestniczy także w projekcie realizowanym przez Powiat dot. stworzenia platformy 
internetowej z  najciekawszymi panoramami z Powiatu Słubickiego. 
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Natomiast jeśli chodzi o jezioro Długie – jest opracowana koncepcja zagospodarowania tego 
jeziora. Jezioro działa w okresie wakacyjnym. 
 
Pani Kryk powiedziała, że Gmina podejmuje szereg działań  mających na celu  promocję oraz 
pokazanie potencjału turystycznego w naszej Gminie. 
Nadto Gmina prowadzi rozmowy nt. przejęcia budynku na Stacji PKP z przeznaczeniem  
na  informację turystyczną – stworzenie punktu bazy turystycznej. 
Jeśli chodzi o szlaki rowerowe - w chwili obecnej jest złożony projekt pn.” Poznajemy Naszą 
Małą Ojczyznę”. 
Projekt zakłada oznaczenie i wyznaczenie czterech szlaków  rowerowych – projekt opiewa na 
kwotę ok.40.000zł , będzie to kwota w 100% refundowana , jest również możliwość 
zaliczkowania. 
Wyprawy rowerowe: 

1. Grodzisko  - początki osadnictwa 

2. Szlak Romański 

3. Szlak Miejski – wyprawa historyczno- przyrodnicza 

4.  Rynna jezior rzepińskich – ciekawostki okolicznej fauny i flory. 

Gmina wspiera działające  Stowarzyszenia , które promują naszą gminę. 
 
Radny Wąsowicz powiedział, że należy się cieszyć , że gmina idzie w tym kierunku. Uważa , że 
turystykę należy promować. Należy również  wspierać  te osoby , które chcą prowadzić 
działalność gospodarczą związaną z turystyką na naszym terenie, a na pewno w najbliższym 
czasie przyniesie to korzystne skutki finansowe dla gminy. 
Jednak  należy pamiętać o tym , że jeżeli gmina stawia na turystykę to dobrze by było , żeby 
powstało Centrum Informacji Turystycznej. 
 
Radny Jarosik pytał , czy są już wyznaczone trasy ścieżek rowerowych? 
  
Radny Utracki poinformował, że jeśli chodzi o  ścieżki w  Rzepinie – na razie nie ma 
wyznaczonych tras przez miasto. 
Jeśli chodzi o szlaki wokół Rzepina są to cztery szlaki   o długości od 15-25 km  
 

Natomiast Radna Wodara zwróciła uwagę - jeśli chodzi o jezioro Długie, brakuje tam 
infrastruktury, a wysychanie jeziora  wpłynęło  na  negatywną opinię, dlatego wiele osób 
korzysta z innych jezior. 
Zdaje sobie sprawę  z tego , że  są ważniejsze sprawy w gminie do zrobienia , lecz w sezonie 
letnim wiele osób jednak chętnie korzystałoby  z „naszego” jeziora. 
 Burmistrz powiedział, że jest opracowana koncepcja zagospodarowania jeziora i w miarę 
możliwości finansowych będzie wdrażana. 
  
Rady Jarosik nadmienił, iż turystyka  jest  drugim elementem mającym wpływ na rozwój 
gospodarczy Rzepina, ponieważ teren jest piękny i przeznaczony do  turystyki kwalifikowanej. 
Nadmienił, iż w Starościnie swego czasu odbyła się konferencja w sprawie turystyki. 
Brali udział przedstawiciele różnych Stowarzyszeń , były tam  bardzo ciekawe wnioski, 
jednakże w przedstawionym w dniu dzisiejszym sprawozdaniu ich zabrakło. 
Apelował o to, by zorganizować jak najszybciej spotkanie z udziałem Pana Burmistrza, żeby  
opracować konkretne wnioski, plany , projekty i zabezpieczyć środki w budżecie gminy na 
najbliższe lata, aby był wspólny i jasny program działania. 
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Radny Utracki powiedział, że  dla Rzepina są szanse połączenia z międzynarodowymi  
szlakami – poprowadzenia szlaku południkowego z Ośna przez jeziora leśne , Lubiechnie Małą, 
Starościn , Rzepin i na  południe do Cybinki łącząc się w Kłopocie ze szlakami Odra-Nysa. 
   
Zwrócił również uwagę na konieczność i potrzebę utworzenia Punktu Informacji Turystycznej. 
Natomiast jeśli  chodzi o przejęcie budynku PKP – występuje problem , ponieważ jest kilku 
właścicieli. 
 
 Przewodniczący Łukaszewicz powiedział że utworzenie centrum turystycznego będzie ważnym 
krokiem w działaniu nad rozwojem turystyki w Rzepinie. 
Proponował, aby spotkać się z Przedstawicielami Nadleśnictwa Cybinka, Rzepin i Ośno , by 
opracować profesjonalny szlak , żeby turyści z Polski i z zagranicy mogli się przemieszczać po 
znacznie większym obszarze niż gminie Rzepin. 
 
Jeśli chodzi o projekt (kwota 40.000zł) ,pytał kto z tych pieniędzy może skorzystać? 
Pani Kryk  odpowiedziała, że projekt zakłada wydanie folderów wraz z mapami, 
wynagrodzenie osób- przeprowadzenia wykładów na wyjazdach terenowych, wyżywienie , 
wynagrodzenie koordynatora oraz zakup opasek odblaskowych i breloczków odblaskowych. 
 
Przewodniczący pytał, czy szkoły mogłyby wejść w  ten projekt np. Technikum Leśne w 
Starościnie przejęło by tę kwotę i przygotowałoby szlak profesjonalnie lub też LO w Rzepinie ? 
 
Pani Kryk powiedziała , że każdy projekt zakłada jakąś promocję- jest to jeden z wymogów 
projektu. 
Z tego co Pani Kryk wiadomo , nie ma przeszkód , by szkoły również złożyły wniosek tym 
bardziej , że nie ma wkładu własnego. 
Wobec tego Przewodniczący prosił , żeby poinformować szkoły , by skorzystały z tego 
projektu, aby podreperować swój budżet  , a tym samym przygotować szlaki profesjonalnie i 
ciekawie. 
 
 Ad. 4. 
Sprawozdanie Burmistrza Rzepina o pracy między sesjami. 
 
Burmistrz Skałuba poinformował, że między sesjami  odbył spotkanie z: 
 -Dyrektorem Agencji Rozwoju Rynku Rolnego –przedstawienie oferty współpracy, 
-przedsiębiorcą  z Holandii – przedstawienie oferty inwestycyjnej, 
-przedstawicielem „Starke-Wind” – omówienie stanu przygotowań do realizacji inwestycji  
Farm Wiatrowych, 
- spotkanie organizacyjne z Sołtysami dot. organizacji Dożynek Gminnych. 
Wyjeżdżał także do Gorzowa w sprawie podpisania aneksu do umowy o zwrot udziału 
procentowego środków unijnych przy realizacji programów unijnych oraz  do Zielonej Góry  
celem podpisania umowy na  realizację inwestycji  pn. Rozbudowa ,przebudowa Świetlicy 
Wiejskiej w Kowalowie- realizacja w 2012r. 
W dniu 20.08.2011r. brał  udział w oficjalnym otwarciu boiska do piłki siatkowej  „Lubusik”. 
Jak również uczestniczył  w posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 
Nadto poinformował   , iż trwa  proces oczyszczania i odtwarzania rowów melioracyjnych  
za pomocą  pracowników interwencyjnych. 
Przystąpiono do udrożnienia głównego kolektora burzowego od ul. Boh. Radzieckich do  
rzeki Ilanki – w związku  z podtopieniami jakie miały miejsce w ostatnim czasie. 
Wykonanie tego zadania zlecono dla Przedsiębiorstwa PUK w Słubicach , ponieważ WUKO  
będące na stanie PWK EKO nie ma możliwości technicznych wyczyszczenia tego typu 
kolektora burzowego. 
Dokończono realizację ciągu jezdno-pieszego przy ul .Dworcowej. 
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Wykonano boisko tzw.„Lubusik” do piłki siatkowej przy ORLIKU.   
Wykonano  poprawę stanu nawierzchni na ul.H. Sawickiej. 
Doposażono plac zabaw przy ul. H. Sawickiej. 
Na ukończeniu jest budowa odcinka drogi prowadzącej do Przedszkola Nr 3 w Rzepinie.  
Wykonano utwardzenie dróg gruntowych na terenie Gminy Rzepin m.in. w Kowalowie ,w 
Lubiechni Wielkiej, w Gajcu z wykorzystaniem zrzynek asfaltowych  uzyskanych  z   budowy 
autostrady. 
Ponadto przeniesiono  świetlicę socjoterapeutyczną z obiektu internatu przy LO do obiektu 
szkolnego. 
Udzielono pomocy przy wykonywanych remontach pomieszczeń w obiektach oświatowych 
dot. internatu  przy LO z uwagi na dość znaczne zainteresowanie   uczniów (48) chcących 
mieszkać  w internacie.  
Wyremontowano przystanek w Kowalowie. 
Trwają prace wykończeniowe przyłączy kanalizacyjnych do budynków wspólnotowych. 
Wykonano remont świetlicy w Lubiechni Wielkiej. 
Burmistrz poinformował , iż został zaakceptowany wniosek na budowę boiska w Radowie –
kwota ze środków unijnych – 190.000zł plus środki własne gminy. 
Zostały także przyznane środki na budowę świetlicy w Starościnie, aczkolwiek tu należy się 
zastanowić , czy gmina będzie wchodzić w realizację tego zadania  z uwagi na wysoki koszt. 
Poinformował także ,iż  w związku ze zmianą Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich 
- ustalono spotkanie z nowym dyrektorem w dniu 30.08.2011r. o godz. 11.00 – tematem 
spotkania będzie  budowa obwodnicy Rzepina oraz sprawy dot. poprawy bezpieczeństwa  
w m. Serbów, Kowalów i Sułów  w związku  z planowanym otwarciem obwodnicy Ośna. 
Nadmienił, iż należy wykonać remont  ul. Ośniańskiej , gdyż  jest bardzo złym stanie. 
 
Ad.5.  
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
Ad.5.1. 
Zmiany uchwały budżetowej. 
Skarbnik Gminy Pani Helena Dziemidowicz poinformowała, że proponuje się zwiększyć plan 
dochodów łącznie o kwotę 62.237,77 zł z tytułu: 

- dotacji z budżetu państwa na zadania zlecone z zakresu pomocy społecznej w wysokości 
1.600 zł., 
- dotacji z budżetu państwa na zadania własne gminy na realizację zadania "Wyprawka 
szkolna 2011 " 22.284 zł., 
- dotacji celowej z budżetu państwa na realizację zadań "Dożynki na polsko-niemieckim 
pograniczu" 2.187,66 zł., "Szynolues" 1.431,01 zł., 
- środków z Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska (Województwo 
Lubuskie)-Brendenburgia na zadania "Szynoblues" 10.732,59 zł., "Dożynki na 
polsko-niemieckim pograniczu" 16.407,46 zł., 
- zwrotu środków z Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska 
(Województwo Lubuskie)-Brendenburgia na zadania "Pożegnanie lata" 14.715,87 zł., 
"Dwa miasta-jedno święto"29.089,21, "Rzepin przez pryzmat sztuki" 13.314,30 zł. 
(zadania zostały zrealizowane i sfinansowane w 2010 r.), 
- środków z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 na zadanie 
inwestycyjne pn. "Zagospodarowanie terenu wokół szkoły podstawowej w Kowalowie 
(zadanie zrealizowane w 2010 r.-są to środki zaangażowane na część PROW z budżetu 
Gminy) 47.570,50 zł., 
- dokonuje się również przeniesień planowanych dochodów pomiędzy działami, 
rozdziałami i paragrafami dochodów budżetowych w związku z możliwością osiągnięcia 
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ponadplanowych dochodów, bądź nie uzyskania spodziewanego planu. 
 

Proponuje się również zwiększyć plan wydatków na : 

- pomoc materialną dla uczniów "Wyprawka szkolna 2011" 20% zadania środki Własne 
Gminy 5.571 zł., 
- pomoc materialną dla uczniów "Wyprawka szkolna 2011" 80% zadania środki z dotacji z 
budżetu państwa 22.284 zł., 
- realizację zadania pn. "Dożynki na polsko-niemieckim pograniczu". 
Główne działania projektu pn. „Dożynki na polsko - niemieckim pograniczu" odbędą się w 
pierwszej połowie września br. roku we wsi Kowalów, gmina Rzepin. W ramach projektu 
planuje się zorganizować typowe, tradycyjne dożynki, w których udział wezmą polscy i 
niemieccy rolnicy oraz zaproszeni goście zarówno z Polski jak i Niemiec. W programie 
obchodów znajdzie się dziękczynna Msza Święta w intencji rolników po zakończeniu której 
odbędzie się cały ceremoniał dożynkowy łącznie z konkursem wieńców dożynkowych, 
konkursem sołectw i sołtysów oraz dzieleniem chleba. Po zakończonym ceremoniale 
zaplanowano występy artystyczne tematycznie związane z dożynkami oraz wspólną polsko 
- niemiecką zabawę przy muzyce. Szacuje się, że udział w projekcie weźmie 80 osób, z 
czego 30 z Niemiec. Gośćmi ze strony niemieckiej będą zarówno rolnicy jak i 
przedstawiciele gminy partnerskiej. 
Wydatki na realizację zadania: 
1. środki z Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska (Województwo 
Lubuskie)-Brendenburgia 16.407,46 zł. 75% zadania, 
2. środki z dotacji celowej z budżetu państwa 2.187,66 zł. 10% zadania, 
3. środki własne Gminy 3.281,49 zł. 15% zadania, 
Razem wartość zadania 21.876,61 zł. 
- realizację zadania pn. "Szynoblues". 

Główne działania projektu pn. „Szynoblues" odbędą się w drugiej połowie sierpnia 2011 r. 
W bieżącym roku projekt będzie organizowany po raz drugi. Gmina Rzepin wraz z 
partnerską Gminą Hoppegarten planuje zorganizowanie koncertu polskich i niemieckich, 
amatorskich zespołów muzycznych. Do projektu w odróżnieniu od zeszłorocznej edycji 
oprócz zespołów bluesowych zostaną zaproszone zespoły jazzowe i rockowe. Ze względu, iż 
Rzepin był zawsze postrzegany jako ważny węzeł kolejowy, w celach promocyjnych zespół}' 
biorące udział w projekcie rozpoczną koncertowanie w pociągach zmierzających do 
Rzepina. Finałowe koncerty zorganizowane zostaną w Rzepinie na placu w pobliżu dworca 
kolejowego. Do wspólnego muzykowania zaproszone zostaną cztery zespoły w tym jeden z 
Niemiec. Planuje się, iż udział w projekcie weźmie 30 osób, w tym 10 z Niemiec. Projekt 
skierowany jest bezpośrednio do osób zaangażowanych w amatorskich zespołach 
muzycznych utworzonych i występujących na polsko - niemieckim pograniczu. Pośrednio 
projekt skierowany jest do społeczności Rzepina i Hoppegarten zainteresowanej 
proponowanymi stylami muzycznymi. Wydatki na realizację zadania: 
1. środki z Programu Operacyjnego Współpracy Transgranicznej Polska (Województwo 
Lubuskie)-Brendenburgia 10.732,59 zł. 75% zadania, 
2. środki z dotacji celowej z budżetu państwa 1.431,01 zł. 10% zadania, 
3. środki własne Gminy 2.146,52 zł. 15% zadania, 
Razem wartość zadania 14.310,12 zł, 
 

- opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne-środki z budżetu państwa na zadania 
zlecone z zakresu opieki społecznej 1.600 zł., 
- przeniesienie planowanych wydatków w budżetach do dyspozycji jednostek 
pomocniczych gminy w ramach budżetu Gminy, 
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- przeniesienie planowanych wydatków pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w 
związku ze spodziewanym wyższym wykonanie wydatków, bądź niższym wykonaniem niż 
zaplanowano wydatki.
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Radny J.Dudzis nawiązał do  kwoty 67.837zł – przyłącza do budynków komunalnych -   
pytał do kiedy realizacja przyłączy będzie trwała? 
Pan  Boberski powiedział, że jeśli chodzi o przyłącza kanalizacyjne – może się tylko 
wypowiedzieć na temat budynków,  którym zarządza ZAMK, mianowicie jest to teren Starego 
Miasta. 
Począwszy od ul. Moniuszki poprzez  ul. Poznańską, Kościuszki ,Walki Młodych 
 i  Boh. Radzieckich – są to  odcinki ulic , gdzie trwa podłączanie do kanalizacji..   
Nadmienił, iż swój udział  w każdej  wspólnocie posiada również gmina- jest  mowa o 
wydatkach dot. kosztowych udziałów w  stosunku do całości zadania w każdej nieruchomości . 
 Radny Dudzis pytał, czy przyłącza dot. całego Rzepina – jeżeli tak – to do kiedy będzie trwała 
realizacja?. 
Burmistrz Skałuba powiedział, że realizacja przebiega zgodnie z  projektem , który zakłada 
uzyskanie efektu  końcowego do listopada 2011r. 
Dotyczy to także mieszkańców indywidualnych , do których wystosowano pisma nakazujące , 
przyłączenie się do   kanalizacji sanitarnej. 
Radny Dudzis pytał nadal, czy ul. Kościuszki (wzdłuż rzeki Ilanki) jest już podłączona? 
Pan Boberski odpowiedział, że  wzdłuż  Ilanki są budynki wspólnotowe , którymi zarządza 
ZAMK i są też budynki o własności prywatnej. 
Jeśli chodzi o budynki prywatne-  nie ma  wiedzy na ten temat , a jeśli chodzi o budynki 
komunale i wspólnotowe - realizacja jest  w  80%. 
 
Radny Dudzis pytał, czy  proces tan jest monitorowany - żeby nie było takiej sytuacji , że nadal 
będą  płynęły ścieki do Ilanki. 
 
Burmistrz  Skałuba  powiedział – tak - sytuacja jest monitorowana. 
 
 Więcej pytań nie zgłoszono . 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 14 radnych- jednogłośnie. 
 
Ad.5.2. 
Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego bankowego. 
 
 
Skarbnik Gminy Pani Helena Dziemidowicz poinformowała, że jeśli chodzi o zaciągnięcie 
kredytu- w uchwale „matce” , która była podejmowana 29.12.2010r. w sprawie  uchwały 
budżetowej Gminy Rzepin na 2011r. w paragrafie  4 – jest  upoważnienie dla Pana Burmistrza,  
które brzmi ” Ustalenie limitu zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów i pożyczek na 
pokrycie w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu gminy do kwoty 1,5 mln zł.  
Spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tyt. zaciągniętych kredytów  i pożyczek do kwoty 
1,6 mln zł.” 
Natomiast jeśli chodzi o załącznik Nr 3 do niniejszej uchwały- przychody i rozchody budżetu 
miasta i gminy na 2011r. jako przychód figuruje kredyt na spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań z tyt. pożyczek i kredytów w wysokości  832.785zł.    
 
W związku  z powyższym z pytaniem zwrócił się radny Dudzis pytając, czy Pani Skarbnik 
wiedziała, że z budżetem Gminy jest tak źle?. 
Czy Pani Skarbnik zdawała sobie z tego sprawę, że zaciąganie kredytów na spłatę  kredytów 
oznacza, że sytuacja finansowa gminy jest  w fatalnym stanie?. 
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Pani Skarbnik wyjaśniła, że jeżeli dochody bieżące są mniejsze niż wydatki bieżące -powstałą  
różnicę należy czymś pokryć. 
 
Rady  Dudzis powiedział, lecz na pewno nie kredyt  kredytem. 
Uważa , iż sytuacja jest nienormalna , a pieniędzy należy szukać w innych miejscach. 
Pytał, czy Pani Skarbnik próbowała szukać pieniędzy w innych miejscach? 
Pani Skarbnik powiedział, że gmina może jedynie posiłkować się podatkami- innego źródła nie 
ma. 
Natomiast jeśli chodzi o zaległości z tyt. podatków -  w informacji z wykonania budżetu na 
 I półrocze 2011r. – są  wykazane  kwoty zaległości. 
 
Następnie  radny Wąsowicz pytał, czym skutkuje nie podjęcie ww. uchwały? 
Pani Skarbnik powiedziała, że w pewnym  momencie gmina może stracić całkowicie  płynność 
finansową. 
 
Natomiast radny Zator pytał, czy spłata  kredytu musi występować  w latach 2012-2021, czy nie  
można skrócić terminu spłaty o połowę? . 
Pani Skarbnik powiedziała, że nie ma takiej możliwości, ponieważ w prognozie długu już są 
pewne kredyty zaciągnięte  - są zaplanowane spłaty i nie można  pewnego wskaźnika spłat też 
przekroczyć. 
Roczna  spłata kredytu wynosi  83.278 zł.- spłata następować będzie  w ratach  kwartalnych.  
 
Radna Konieczna pytała, czy ten kredyt pokryje wszystkie raty kredytów, które gmina 
zaciągnęła? 
 Nie - odpowiedziała Pani Skarbnik – pokryje  spłatę rat kredytów zaciągniętych w bieżącym 
roku. 
 
Radna Wodara zwróciła się z pytaniem , czy w przyszłym roku istnieje groźba, że gmina będzie 
musiała kolejny  kredyt  zaciągnąć? 
 
Pani Skarbnik powiedziała, że jeżeli mocno zaciśniemy  pasa  ,to być może nie będzie takiej 
potrzeby. Jednakże  zależeć to będzie od nas wszystkich. 
 
Radny Jarosik pytał, czy w świetle tego ,czy Pani Skarbnik opiniuje pozytywnie wykonanie  
inwestycji ze środków własnych? 
Natomiast jeżeli , by się nie udało w przyszłym roku zacisnąć pasa , a budżet będzie 
analogiczny do tego roku  , bo w tym roku pomimo wniosków radnych nie bardzo widać 
działania oszczędnościowe,  pytał   kiedy Pani Skarbnik widzi zagrożenie budżetu Rzepina?., 
 
Pani Skarbnik powiedziała , że nie dotyczy to tylko Rzepina , jest to problem w skali całego 
kraju, dotyka on średnich i małych  gmin. 
 
Przewodniczący Łukaszewicz  poinformował, że podjęto uchwałę w grudniu 2010r.po to, żeby 
móc zamknąć budżet i aby budżet uzyskał  pozytywną opinię  RIO w Zielonej Górze. 
Natomiast  ważnym elementem było to, żeby zaciskać pasa już na początku tego roku, żeby   
kolejnego kredytu nie zaciągać. 
Uważa , że jest taka możliwość , aby budżet przeanalizować i tam gdzie można szukać 
oszczędności , tam trzeba  znaleźć. 
Nadmienił, że wszyscy wiemy, że sprzedaż stoi. Planowana  sprzedaż była znacznie większa 
niż rzeczywiście wykonano. 
Ponieważ planuje się sprzedaż i wykonuje się inwestycje po to tylko, aby  w jakiś sposób 
ominąć ustawę, co nie jest dobrym kierunkiem zdaniem Pana Przewodniczącego.  
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Dlatego gmina nie osiągnie takiego celu , jaki chciałaby osiągnąć, czyli  tak naprawdę gmina 
brnie dalej w kolejne długi. 
Natomiast   realizacja nowych inwestycji jest nie możliwa. 
 
Poza tym była wcześniej opinia RIO ,która wskazywała, że idąc taką drogą  gmina nie będzie 
wstanie spiąć budżetu w 2013r. 
 
Nadmienił, iż wydatki bieżące są naprawdę  zbyt  duże  i  tu należy szukać oszczędności. 
 
Zdaniem Pana Przewodniczącego jest jeszcze czas , aby przeanalizować wykonanie  
sprawozdania za I półrocze 2011r. 
Jednakże podjęcie decyzji jak zagłosować nad ww. uchwałą, należy do każdego radnego z 
osobna. 
Przewodniczący zagłosuje za tym , żeby tej uchwały nie podjąć z  tego  względu, że oczekuje 
jakiejkolwiek pracy urzędników, aby popracowali nad  tym  budżetem , żeby te pieniądze 
gdzieś wysupłać. 
Może być taka sytuacja , że już w przeszłym roku lub za dwa lata radni będą podejmować 
decyzje bardzo nie popularne, co trzeba będzie zamknąć( przedszkole, czy szkołę). 
Nadmienił, że wydatki bieżące są cały czas , coraz większe .  
 
Pani Skarbnik powiedziała, że jeżeli radni nie podejmą ww. uchwały to niestety trzeba będzie 
wykonać  maksymalne cięcia wydatków, żeby uzyskać kwotę  832.785zł., gdyż w   innym razie 
gmina będzie sparaliżowana całkowicie.  
 
Przewodniczący powiedział,  że wszystko było wiadomo już na początku roku.  
Skoro na początku roku było wiadomo, że sprzedaż nie idzie to należało dokonywać już cięć i 
nie wykonywać  ruchów finansowych w wydatkach bieżących. 
 
Radny Dudzis powiedział, że  swego czasu prosił, żeby sprzedaż  nieruchomości uwidaczniać  
w Internecie na  pierwszej stronie Rzepina,  żeby  potencjalny nabywca widział co, gdzie i 
kiedy może kupić. 
Ponadto mieszkańcy Rzepina pytają się o działki budowlane, nie jest tak , że niema w ogóle 
zainteresowania w tym zakresie. 
 
Burmistrz powiedział, że  informacja  jest  umieszczane na stronie Rzepina. 
 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono. 
Przystąpiono do głosowania na uchwało 5.2. 
 
„Za” podj ęciem uchwały głosowało 2 radnych ( A.Pych i D.Wąsowicz) , przeciw było 
 9 radnych ( J.Dudzis, P.Jarosik, R.Łukaszewicz, M.Radzik, J.Siejkowski, D.Utracki, 
A.Wodara, A.Zator, J.Szulc),  3 radnych wstrzymało się ( R.Konieczna, Zb.Kotulski, 
T.Przybył). 
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Ad.5.3. 
W sprawie  zmiany opisu granic stałych obwodów glosowania utworzonych na terenie 
Gminy Rzepin.  
 
 
Burmistrz Skałuba powiedział, że doszła nowa ulica , której nadano nazwę Krótka. 
W związku  ze zbliżającymi się wyborami do Sejmu i Senatu należy ją ująć do obwodu Nr 2 
w Rzepinie. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych- jednogłośnie. 
 
 
O godz. 17:55 obrady opuściła radna Agnieszka Wodara i radny  Marek Radzik. 
 
Ad.6. 
Interpelacje , wnioski, zapytania i sprawy różne. 
 
Głos zabrał radny Wąsowicz informując , że należy zastanowić się nad terminem zwołania w 
najbliższym czasie  sesji  , aby zastanowić się z czego zdjąć pieniądze , żeby zebrać kwotę 
832.785zł. , gdyż radni głosowali za takimi  wydatkami , a w chwili obecnej należy ciąć te 
wydatki. Uważa , że jest to sprawa  poważna,  ponieważ dotyka ona szerokiej dziedziny w 
gminie. 
 
Pytał również, jak  Burmistrz  odnosi się do zjazdu  z drogi krajowej Nr 2. 
 W chwili obecnej jest zakaz wjazdu  samochodów ciężarowych do Rzepina. 
Natomiast  mieszkańcy czekali na ten moment, część radnych popierała tą inicjatywę, pytał  , 
czy nie czują , że gmina stanęła w miejscu,  poprzez wprowadzenie do miasta zakazu wjazdu 
ciężarówek. 
Nadmienił, iż  każdy radny , przed wyborami tworzył programy wyborcze , w którym  
uwzględniano tworzenie  miejsc pracy. 
Społeczeństwo Rzepina oczekuje  na te  miejsca pracy. 
 
Następnie radny Dudzis  w imieniu mieszkańców ul. H. Sawickiej zgłosił problem braku  
ogrodzenie przy placu zabaw - istnieje niebezpieczeństwo. 
Dzieci mają możliwość bezpośredniego wyjścia na drogę , a ruch tam jest dość duży. 
 
 
Radny Przybył przypomniał o budowie chodnika przy ul.Radowskiej  w Kowalowie , ponieważ 
od poprzedniego dyrektora  otrzymał odpowiedź negatywną. 
Prosił Pana Burmistrza , aby naświetlił problem podczas spotkania z nowym dyrektorem 
Zarządu Dróg Woj. 
 
 
Radny Jarosik prosił  także , aby burmistrz interweniował (podczas spotkania z dyrektorem) 
w sprawie wiaduktu na ul. Mickiewicza w Rzepinie. 
Radny wielokrotnie o tym wspominał, chodzi o zachowanie  bezpieczeństwa dla pieszych i dla 
rowerzystów. 
Ponadto wniósł uwagę, aby w miarę możliwości w załączniku do uchwały budżetowej  w 
kolumnie ”treść” - opisywać szczegółowo. 
Pani Skarbnik powiedziała, że  nie ma takiej możliwości. 
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Radny Jarosik powiedział, że na komisjach radni  wnosili uwagi, że te sformułowania są mało 
mówiące lub nic niemówiące dla radnych. 
Radnemu chodzi o konkretne rozpisane , co w kwotach się kryje. 
 
Poza tym wiele wpisów jest nieprecyzyjnych. 
 
Następnie głos zabrał  radny Szulc, prosząc burmistrza, aby również wspomniał dyrektorowi o 
budowie chodnika na ul. Ośniańskiej w Rzepinie. 
 
Ponadto głos zabrał sołtys Starościna Pan Włodzimierz Niemier pytając , czy w budżecie jest 
ujęta budowa świetlicy w Starościnie i budowa drogi do Starościna? 
Pani skarbnik odpowiedziała, że zadania te nie były ujęte. 
 
Natomiast Sołtys Sułowa Pan Nowaczewski  pytał , co dalej będzie z wysypiskiem śmieci w 
Sułowie, miało być zasypywane , lecz nic w tej kwestii się nie dzieje? 
  
Burmistrz Skałuba odpowiedział, że interweniował wielokrotnie  do władz Agencji Własności 
Skarbu Państwa , ponieważ  jest to ich teren. Gmina  jedynie zadeklarowała pomoc. 
 
Niemniej jednak uporządkowanie tego terenu należy do AWSP. 
 
 Pan Niemier pytał ,dlaczego  budowa świetlicy została odrzucona? 
 
Ad.7. 
Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy różne. 
 
Burmistrz Skałuba powiedział, że jeżeli chodzi o drogę do Starościna-  jest własnością  
Powiatu. 
Starosta twierdzi , że proces projektowania drogi trwa. 
 
Natomiast jeśli chodzi o  budowę świetlicy- koszt  jest bardzo wysoki, dlatego nie podejmuje 
tego przedsięwzięcia  z uwagi na stan finansów w  gminie. 
 
Powiedział, że jeśli chodzi o  tereny pod inwestycję  - pytał, kto np. zainwestuje w tereny po 
byłym POM. 
Teren jest sprzedany. 
Zgłosił się inwestor z propozycją budowy sieci  sklepów. Jednakże , gdy zorientował się jak 
wygląda sprawa  dot. organizacji ruchu zakończył rozmowę na temat  inwestycji. 
 
Nadmienił, iż jest grupa mieszkańców , która ma na uwadze spokój. 
Osoby te   spowodowały, że  organizacja na ul. Nadtorowej i Nowotki została zmieniona , co 
jednocześnie  zahamowało rozwój pewnych firm. 
 
Taka sama sytuacja  dot. ul.H.Sawickiej i Kolejowej. 
Znajdują się tam firmy i zakaz wjazdu taboru ciężkiego pow. 12,5 ton spowoduje , że  
znajdujące się tam przedsiębiorstwa zaczną upadać m.in. CPN. 
Dlatego rozwój miasta  został zahamowany poprzez zmianę organizacji ruchu. 
 
Nadmienił, że  w przyszłości przed podjęciem jakiegokolwiek działania należy konkretnie 
przemyśleć temat. 
 
Jeśli chodzi o ogrodzenie placu zabaw – będzie miał na uwadze. 
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Jeśli chodzi o budowę chodnika na ul Ośniańskiej i wiaduktu na ul. Mickiewicza  – burmistrz 
powiedział, że na pierwszym spotkaniu oceni jakie nowy dyrektor ma podejście do tematu, a 
następnie będzie zgłaszał problemy. 
 
Ponadto Przewodniczący pytał, jakie tereny obejmuje strefa ekonomiczna . 
 
Burmistrz odpowiedział, że strefa obejmuje  –tereny po lewej i prawej stronie jadąc  
ul. Słowackiego w kierunku Drzeńska. 
Na ul. Kilińskiego jest 12 ha , na  ul. Ośniańkiej jest 10 ha oraz jadąc z Rzepina w kierunku  
m. Gajec jest 12 ha. 
Jest  także  zawarte porozumienie z Agencją Własności Skarbu Państwa, że w momencie  gdy 
pojawi  się inwestor,  tereny znajdujące się w strefie będą  przekazane pod  inwestycje. 
 
 
Ad.8. 
 
Zamknięcie sesji. 
 
Wobec  zrealizowania  tematów obrad Przewodniczący Rady Robert Łukaszewicz o godz.18.15 
zamknął  XI sesję Rady Miejskiej w Rzepinie. 
 
 
 
Na tym protokół zakończono.                      
                                                                                           Przewodniczył: 
 
Protokółowała:                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
M.Szewczyńska                                                         (-)   Robert Łukaszewicz 
  


